
1 

 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 2. 12. 2021 

 

 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 

hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 

Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 

 

 

Přítomní členové Výboru: 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Ing. Pavel Hájek 

Mgr. Karel Hanzlík 

Mgr. Jiří Koubek 

Bc. Michaela Krausová 

Ing. Ivan Pilný  

RNDr. Marcela Plesníková  

Mgr. Jiří Růžička 

 

Omluveni:  
Mgr. Jan Čižinský 

PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 

Mgr. Jakub Stárek 

 

Hosté:  

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 

podpory podnikání 

Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 

Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci služeb občanům 

Ing. Patrik Paneš, Ph.D., ředitel odboru rozpočtu MHMP 

Prof. Ing. Petr Zuna, CSc. D. Eng. h.c., prezident IAČR, bývalý rektor ČVUT 

 

Tajemnice: 

Mgr. Radana Mrázková 

 

 

Program: 

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 

jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 34. - 37. jednání 

3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-42128 (změna ZL 

Dětský domov, Praha 9 - Dolní Počernice) 

4. Informace – Rozpočet kapitoly 04 – školství - Ing. Patrik Paneš, Ph.D., ředitel odboru 

rozpočtu MHMP 

5. Školské rady - schválení nových členů ŠR za zřizovatele 

6. Informace – Představení Inženýrské Akademie ČR - Prof. Ing. Petr Zuna, CSc. D. Eng. 

h.c., prezident IAČR, bývalý rektor ČVUT 
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7. Různé  

8. Diskuze a závěr  

 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

 

Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.15 

hodin. 

Přítomno bylo 7 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 

 

Ing. Čapková navrhla do bodu 3 dozařadit dva dodatečně rozeslané tisky. Jedná se o tisky, které 

budou projednány na zasedání Rady HMP v pondělí 6. 12. 2021 a budou zařazeny na program 

jednání ZHMP 16. 12. 2021: R-42490 (k návrhu na poskytnutí účelové investiční dotace z 

rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2021 z kapitoly 04 – Školství, mládež a sport 

pro MČ Praha 16); R-42474 (k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v kap. 04 – 

Školství, mládež a sport a poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským částem hl. m. 

Prahy na realizaci projektu Trenéři do škol). 

Takto upravený program předložila Ing. Čapková ke schválení.  

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

              7 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Karel Hanzlík. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

             7 – 0 – 0 

Návrh byl schválen. 

 

Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 – 0 

Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 

 

 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 34. - 37. jednání 
 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 

o materiálech projednávaných na 34. - 37. jednání Rady HMP.  

Ing. Pavel Hájek požádal ředitelku odboru Mgr. Němcovou o bližší informaci k jednomu 

z tisků, schválených Radou HMP, která mu byla poskytnuta. 

Do rozpravy se dále nikdo z členů nepřihlásil. 

 

Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 34. - 37. jednání 

RHMP na vědomí. 
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3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-42128 (změna ZL 

Dětský domov, Praha 9 - Dolní Počernice); R-42490 (k návrhu na poskytnutí účelové 

investiční dotace z rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2021 z kapitoly 04 – 

Školství, mládež a sport pro MČ Praha 16); R-42474 (k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního 

hl. m. Prahy v kap. 04 – Školství, mládež a sport a poskytnutí účelových neinvestičních dotací 

městským částem hl. m. Prahy na realizaci projektu Trenéři do škol) 
 

Předsedkyně Výboru sdělila, že se v jednom případě jedná o tisk technického charakteru – 

změnu zřizovací listiny. Další tisk řeší poskytnutí dotace MČ Praha 16 na dofinancování stavby 

nové budovy, ve které sídlí příspěvková organizace HMP Základní umělecká škola Klementa 

Slavického. Poslední z tisků řeší poskytnutí účelové neinvestiční dotace na projekt Trenéři do 

škol. V souvislosti s tímto tiskem poukázala předsedkyně Výboru na fakt, že jsou podle 

důvodové zprávy poskytovány finance na dobu, kdy byly uzavřeny školy. 

Ředitelka odboru Mgr. Němcová a radní PhDr. Šimral doplnili uvedené informace a ukázalo 

se, že údaje v důvodové zprávě jsou chybné, protože dotace je navržena na školní rok 2021-

2022. 

Vzhledem k tomuto faktu navrhla Ing. Čapková hlasovat o tomto tisku samostatně.  

Její rozhodnutí podpořil také Ing. Ivan Pilný. 

Předsedkyně Výboru proto navrhla k tomuto bodu jednání dvě usnesení. 

 

1. usnesení:  

Výbor souhlasí s předloženými tisky R-42128 a R-42490 a navrhuje ZHMP projednat je a 

schválit v předloženém znění. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

2. usnesení 

Výbor projednal tisk R-42474 a doporučuje úpravu důvodové zprávy před jeho předložením 

Radě HMP. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  7 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

4. Informace – Rozpočet kapitoly 04 – školství - Ing. Patrik Paneš, Ph.D., ředitel odboru 

rozpočtu MHMP 
 

Ing. Patrik Paneš nejprve stručně představil celý návrh rozpočtu na rok 2022 a uvedl, že tento 

rozpočet, který byl 29. 11. 2021 odsouhlasen Radou HMP, je již zveřejněn na webových 

stránkách města. Konstatoval také, že v rozpočtu na příští rok je kladen důraz zejména na 

investice a na snížení stavu zadlužení. V oblasti velkých investic se jedná zejména o výstavbu 

linky D metra, o jejímž financování město jedná a Evropskou investiční bankou. Pokud jde o 

investice v kapitole 04 školství, je v rozpočtu navrženo 686 mil. korun na investice do 

školských objektů, tedy do jejich výstavby, rekonstrukcí a přístaveb. Největším takovým 

projektem je výstavba nové základní školy na Šeberově. Celkově se za kapitolu 04 v oblasti 

investic jedná o 936 mil. korun. V meziročním srovnání je třeba k tomuto číslu přičíst i rezervu 

v kapitole 10 pro městské části na výstavbu škol resp. kapacit základního školství, která činí 
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300 mil. korun. Celkem se tedy jedná o 1 mld. 236 milionů korun do investic ve školství, což 

je meziročně o 100 milionů korun více. Meziroční index je cca 109 %, je to tedy jedna z kapitol 

rozpočtu, která meziročně významně posílila. Pokud jde o běžné výdaje na školství, ty budou 

v příštím roce činit 21,4 mld. korun, což představuje 30 % našeho běžného – provozního 

rozpočtu. Pokud jde o výhled na rok 2022, počítá rozpočet s nárůstem příjmů, který je velmi 

konzervativní a předpokládá se, že dojde naplnění. 

 

Ve 14.00 hod. se na jednání dostavil Mgr. Jiří Růžička 

Přítomno 8 členů Výboru  

 

Ing. Pilný poděkoval za informace k rozpočtu a dotázal se, zda tento návrh počítá se současnou 

situací zvyšování cen energií a jejich dopadem na financování školství. 

Ing. Paneš uvedl, že město má v rozpočtu celkem pro všechny oblasti rezervu 190 milionů Kč 

a pokud by tyto prostředky nestačily, budou se během roku navyšovat. Ředitel odboru poté 

zodpověděl další dotazy členů Výboru k některým položkám rozpočtu kapitoly 04.  

Na závěr diskuse konstatovala předsedkyně Ing. Čapková, že Výbor bere tuto informaci na 

vědomí a poděkovala Ing. Panešovi za účast na jednání. 

 

 

5. Školské rady - schválení nových členů ŠR za zřizovatele 
 

Předsedkyně Ing. Čapková předložila členům návrhy na obsazení školských rad a informovala 

je, že se stále nepodařilo obsadit šest míst ve školských radách, v nichž skončily zástupcům 

zřizovatele mandáty. Proto bude členům Výboru opět rozeslána tabulka se zbývajícími volnými 

místy a tento bod bude znovu zařazen na lednové jednání Výboru. Požádala také všechny 

přítomné, aby prostřednictvím svých politických klubů oslovili opět své příznivce, aby se 

všechna volná místa podařilo obsadit. Následně byla na základě dohody přítomných členů 

Výboru jmenovitě obsazena tři z devíti volných míst ve školských radách.  

Poté předsedkyně Výboru navrhla k tomuto bodu usnesení. 

 

Usnesení: 

Výbor souhlasí s předloženými návrhy na obsazení míst zástupců zřizovatele ve školských 

radách dle upraveného seznamu. 

 

Hlasování: pro – proti – zdržel se 

  8 – 0 - 0 

Návrh byl schválen. 

 

 

6. Informace – Představení Inženýrské Akademie ČR - Prof. Ing. Petr Zuna, CSc. D. Eng. 

h.c., prezident IAČR, bývalý rektor ČVUT  

 

Prof. Ing. Petr Zuna uvedl, že Inženýrská Akademie (IA) byla založena v roce 1995 a jedná se 

o výběrové sdružení, jehož členem se může stát významný specialista ve svém oboru. Hlavním 

úkolem Akademie je rozvíjet a propagovat technické vědy, sbližovat výzkumnou sféru a sféru 

průmyslovou, přispívat ke zvyšování konkurenceschopnosti České republiky a její ekonomiky 

i k dalšímu rozvoji systému technického vzdělávání. Prof. Zuna dále konstatoval, že se IA 

zabývá poskytováním expertních a poradenských služeb v oblasti technických věd a představil 

jednotlivé odborné sekce Akademie, ve kterých působí špičkoví odborníci. Dále pohovořil o 

některých konkrétních činnostech Akademie, například o organizaci zahraničních návštěv, 
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které přispívají k vytvoření nových kontaktů a navázání širších vztahů v oblasti výzkumu a 

realizace. Zmínil také spolupráci s Českou lékařskou akademií, s níž IA ustavila v roce 2009 

pracovní Akademické konsorcium a v rámci které se v letech 2014, 2016 a 2018 uskutečnily tři 

konference, propojující oblasti techniky a lékařství. Na závěr svého vystoupení pak přítomným 

předvedl ukázky několika technických děl, která v uplynulých letech získala cenu Inženýrské 

Akademie, udělovanou každoročně vynikajícímu technickému dílu. 

Ing. Ivan Pilný, jako člen IA, navázal na vystoupení Prof. Zuny a vyjádřil se k nabídce 

spolupráce Akademie a hl. m. Prahy v oblasti technického školství. Uvedl, že v současné době 

se IA zabývá problémem přetrvávajícího nedostatku technických profesí na pracovním trhu, na 

který české školství není schopno reagovat, a řekl, že Akademie připravuje projekt, do něhož 

by se zapojili významní členové IA a se kterým by rádi oslovili pražské školy. Jedná se o turné 

po technických školách a gymnáziích v Praze, které by měly zájem o setkání s těmito 

odborníky. Ti by na základě svých praktických zkušeností mohli něčím, co je atraktivní a 

zajímavé, zvýšit zájem studentů o tyto technické obory. 

Předsedkyně Ing. Čapková poděkovala za tuto nabídku a uvedla, že o ní budou určitě dále jednat 

s odborem SML.  

 

 

7. Různé  

 

Ředitelka odboru SML Mgr. Němcová a radní PhDr. Šimral na závěr ještě stručně informovali 

o aktuální situaci ve školách a o testování žáků v souvislosti s opatřeními k epidemiologické 

situaci.  

 

 

8. Diskuze a závěr 

 

Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 

Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 

ukončila jednání v 15.15 hod. 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

 

 

 

 

 

………………………………………………… 

Mgr. Karel Hanzlík, ověřovatel zápisu 
 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


